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خبـــــر

خبــر

تصویب اقدامات جدید برای 
جلوگیری از خروج نخبگان

در جلســه هیئت عالی جذب در خصوص بررســی 
موضوع جایگزین امتیاز بــرای اعضای هیئت علمی در 
دانشگاه های فاقد تحصیلات تکمیلی تصمیماتی اتخاذ 
شــد.به گزارش تسنیم، سیصد و چهل و پنجمین جلسه 
هیئت عالی جذب به ریاست محمدعلی کی نژاد و حضور 
برخی اعضای شــورای عالی انقلاب فرهنگی و ســایر 
اعضای هیئت عالی جذب در محل دبیرخانه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی برگزار شد. پیش از دستور جلسه هیئت 
عالی جذب تعــداد 7 پرونده از متقاضیان ماده 15 که در 
کمیته رسیدگی به شکایات مورد بررسی قرار گرفته بود 
تأیید شدند. در ابتدای جلسه کی نژاد رئیس هیئت عالی 
جــذب تصریح کرد: مصوبه صدور حکم یکســاله حق 
التدریس با حقوق استادیار پایه یک در صورت اجماع  که 
دیوان عدالت اداری درخواست اصلاح آن را داشتند برای 
جلوگیری از خروج نخبگان از کشــور و تسریع در جذب 
هیئت علمی تصویب شده است. سپس در خصوص عدم 
تخصیص ردیف اســتخدامی به وزارتین و دانشگاه های 
آزاداســلامی و فرهنگیــان و عدم تخصیــص ردیف 
استخدامی مازاد به نخبگان بحث و گفتگو شد. در ادامه 
نماینده سازمان امور اداری و استخدامی کشور اظهار کرد: 
همه مکاتبات ردیف های استخدامی فراخوان امسال وزارت 
علوم، تحقیقات و فناوری به اتمام رسیده و مجوز مشترک 
با سازمان برنامه و بودجه در دست اقدام است. او اشاره کرد: 
ردیف های استخدامی بلا استفاده از قبل در دانشگاه ها باید 
تعیین تکلیف شود. در این جلسه مقرر شد: رئیس مرکز 
جذب وزارت علوم، تحقیقات و فناوری گزارشی از جذب 
بنیاد نخبگان در دانشــگاه ها را به اداره کل امور اداری و 
استخدامی ارائه بدهند تا ردیف استخدامی در صورت نیاز به 
آنها تخصیص یابد. در ادامه جلسه موضوع بررسی مصوبات 
هیئت مرکزی جذب وزارت علوم، تحقیقات و فناوری مغایر 
با سیاســت های مصوب هیئت عالی جذب مطرح شد و 
مقرر شــد هیئت های مرکزی اقدام لازم برای اصلاح یا 

تصویب به عمل آورند.

نگاهی به فرایند انتصاب ها در دولت چهاردهم به خوبی 
تنش  های  از  کاستن  باهدف  پزشکیان  که  است  آن  مؤید 
سیاسی - اجتماعی با انتصاب های فراجناحی و استفاده از 
افراد متخصص و کارشناس از قومیت ها و مذاهب در سطوح 
در  دراین خصوص  که  وعده ای  به  دولت،  بدنه  و  مختلف 
ایام تبلیغات انتخابات داده بود عمل کرده است و به اذعان 
سیاسیون و تحلیل گران منصف می توان نمره قابل قبولی 

دراین خصوص به او داد. 
به گزارش ایرنا، از زمانی که مسعود پزشکیان گام در 
تا  نهاد  چهاردهم  ریاست جمهوری  انتخابات  رقابت   کارزار 
امروز که حدود 1۰۰ روز از استقرار دولتش می گذرد، بی تردید 
او واژه »وفاق ملی« بوده  ادبیات  پربسامدترین عبارت در 
است. تا آنجا که امروز این مفهوم را به مثابه »گفتمان« و 
شاید  می آورند.  به حساب  چهاردهم  دولت  مرکزی«  »دالّ 
ستادهای  اعضای  با  دیدار  در  و  مرداد  دوم  نخستین بار 
مردمی اش در تالار وزارت کشور بود که پزشکیان به صراحت 
این تعبیر را به کاربرد و »انتخاب کابینه »وفاق ملی«« را 
»نخستین گام« از فرایند تحقق شعاری عنوان کرد که بارها 
گفته بود »مملکت با یک دسته و جناح اداره نمی شود« و 
تأکید کرد: »خودمان هم باید به آن پایبند باشیم در نتیجه 
باید کابینه ای شکل دهیم تا افراد صادق، باتجربه و با دانش 
مقام  کلی  سیاست های  اجرای  به سمت  و  شوند  انتخاب 

معظم رهبری حرکت کنیم.«
Á برای ایران با ایرانیان همراه با دولت وفاق ملی

پس از آن نیز رئیس  دولت چهاردهم نخستین جلسه 
هیئت دولت بعد از مراسم تنفیذ ریاست جمهوری دوباره این 
عبارت را تکرار و تأکید کرد: »باید کابینه ای تشکیل دهیم 
که فارغ از دسته بندی های جناحی جلوه »وفاق ملی« باشد و 
ما را به هدف برساند که اگر این گونه عمل کنیم توانسته ایم 
بر اساس خواست و انتظارات رهبری معظم انقلاب حرکت 
کنیم« و در سخنرانی مراسم تحلیف بود که از عنوان »دولت 
وفاق ملی« رونمایی کرد و اظهار داشت: »فرصت برآمده 
از انتخابات میدان جدید همکاری و همراهی ملی در درون 
حکومت، میان حکومت و جامعه و در درون جامعه است. 
دولتی که با رای اعتماد نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
عهده دار مسئولیت اجرایی خواهد بود »دولت وفاق ملی« 
است و موظف به تأمین حقوق شهروندی همه ایرانیان است 
و ملتزم به ترجیح منافع ملی بر هر امر دیگر است.« پیش 
از انتخابات نیز گرچه شاید این عنوان دقیقاً با همین واژه 
در ادبیات رئیس جمهور به کار نرفت، اما به اشکال مختلف 
و با تعابیر گوناگون از آن سخن به میان آمد؛ به عنوان مثال 
پزشکیان در نشست فرهنگیان حامی که در ۲5 خرداد برگزار 
شد اظهار داشت: »ما باید گفت وگو با یکدیگر را یاد بگیریم، 
با دعواکردن مملکت مشکل پیدا می کند، حق نداریم با کسی 
دعوا کنیم و حق کسی را ضایع کنیم و آنچه می توانیم با 
یکدیگر انجام دهیم این است که دست به دست هم دهیم و 
مشکل را حل کنیم.« یا در برنامه »با مردم« که همان روز از 
رسانه ملی پخش شد تصریح کرد: »ما باید همه را باید ببینیم 
و ایران برای همه است و برای یک گروه و یک دسته و 
جناح نیست. باید این را بپذیریم که همه در این مملکت حق 
آب وگل دارند.« پزشکیان همچنین در برنامه »صف اول« 
۲۶ خرداد تأکید کرد: »شعار دولت من »برای ایران با ایرانیان 
بر اساس حق و عدالت« است. ایران را یک گروه، یک دسته 
و یک جناح نمی توانند نجات بدهند همه باید مشارکت کنند 
و ایران را باید با همه قومیت ها، بسازیم.« آنچه روشن است 
اینکه مفهوم »وفاق« از دغدغه های مهم مسعود پزشکیان 
دلایل  از  یکی  گفته  بارها  خودش  که  همان گونه  و  بوده 
اساسی او برای ورود به عرصه انتخابات، تحقق این مقوله و 
ایجاد همبستگی ملی و انسجام اجتماعی بوده است. چنان که 
روح حاکم بر بیانیه ای که در ابتدای رقابت های انتخاباتی 
صادر کرد نیز ابراز تأسف از گسست هایی بود که در هویت 
یکپارچه فرهنگی، تمدنی و سیاسی این سرزمین رقم خورده 
و در نتیجه آن »رهنمودهای حضرت امام )ره( و مقام معظم 

رهبری در »وحدت کلمه« و تلاش برای »انسجام ملی« و 
تقویت برادری بعضاً در نزاع های بی حاصل و دشمن پسند 
مذهبی و اعتقادی کم رنگ« شده است، ازاین رو او اهتمام 
در  گامی  تا  کرد  تعریف  این گسست ها  ترمیم  در  را  خود 
راستای تقویت انسجام بین اقوام و گروه های مختلف جامعه، 
همچنین بین مردم و حاکمیت بردارد »تأمل در فرصت هایی 
از  نیز  و  دیار می ستاند  این  از  ناخوشایند  این وضعیت  که 
درخشش و زیبایی و رنگین کمان زیبایش می کاهد همواره از 
دغدغه هایم بوده است.« ناگفته نماند که مفهوم »وفاق« از 
همان ابتدای طرح توسط رئیس جمهور، تفسیربرانگیز نیز شد 
و هر گروه و جناح  و دسته ای از ظنّ خودیار آن شد و تلاش 
کرد تا معنای مدنظر خود را بر آن بار کند؛ از سویی جناحی 
که هم سویی بیشتری با پزشکیان داشت به بهانه این قرابت 
سهم بیشتری از کابینه طلب می کرد تا آنجا که صدای او را 
هم درآورد و پزشکیان در یکی از نخستین برنامه هایی که 
پس از انتخابات داشت در جمع اعضای ستادهای مردمی اش 
»انتخاب  که:  گشود  گلایه  به  لب  کشور  وزارت  تالار  در 
مسئولین برای من معضل شده است، به هر کس می گویم 
آدم معرفی کنید، همه افراد خودشان را معرفی می کنند«! 
این طیف رفته رفته معنایی از »وفاق« ارائه داد که بر اساس 
باید تنها »موافق« راه و  ارکان کشور  آن همه جناح ها و 
رویکردی باشند که پزشکیان در پیش می گیرد و به این ترتیب 
لفافه  در  را  خالص سازی  و  انحصار  از  نسخه ای  واقع  در 
»وفاق« به ملت و حتی رئیس جمهور پیشنهاد می کردند! 
پزشکیان ایده »وفاق« را نه فقط در چینش کارگزاران دولت 
که در نحوه اداره امور کشور نیز ایده قابل اتکایی می داند و 
چه بسا بر این عقیده است که در این شرایط تنها راهبردی 
که می تواند بهبود اوضاع کشور و پیشرفت امور را در پی 
داشته باشد همان راهبرد »وفاق« است. از سویی جناح رقیب 
نیز که در کسب رأی مردم شکست خورده بود، تفسیر به 
رای و سوءتعبیر دیگری از این مفهوم را رقم زد و وفاق را 
چونان دستاویزی به خدمت گرفت تا مهره های بیشتری از 
طیف خود را به کابینه و بدنه دولت بفرستند. گواینکه این 
یاد برده بودند که در دوره استقرار خود به هرحال  از  افراد 
نتوانسته اند اقبال مردم را به دست آورند و بنابراین نباید توقع 
داشته  باشند به اندازه جریان پیروز همچنان در دولت حضور 
داشته باشند. اما پزشکیان با اعتقاد راسخ خود به وفاق ملی و 
استفاده از افراد توانمند و شایسته در مدیریت اجرایی کشور 
همه مساعی خود را به کار گرفت تا فارغ از فشارهای دو 
طیف مذکور معنایی از »وفاق« را که خود مدنظر داشت 
با همین  را  دولت  در  انتخاب همکارانش  و  پیاده سازد  را 
رویکرد دنبال کند و با چینش افراد متخصص و کارشناس از 
جناح های سیاسی متفاوت این شعار را در یک سطح عملیاتی 

کند؛ به کارگیری برخی وزرای دولت شهید رئیسی در دولت 
چهاردهم از جمله »عباس علی آبادی« وزیر سابق صنعت، 
ابقای »امیرحسین  و  نیرو  به عنوان وزیر  معدن و تجارت، 
رحیمی« در وزارت دادگستری و حجت الاسلام والمسلمین 
»سید اسماعیل خطیب« در وزارت اطلاعات کابینه دولت 
چهاردهم و برخی دیگر از مدیران ارشد دولت قبل، در این 

راستا ارزیابی می شود.
Á  »پزشکیان به شعاری که درخصوص »وفاق ملی

داد عمل کرد
این رویکرد پزشکیان در انتخاب وزرا بر اساس تخصص 
و فارغ از گرایشات سیاسی با استقبال سیاسیون و تحلیل گران 

نیز مواجه شده است.
گزینش دولتمردانی از میان اقوام و مذاهب، تحقق ساحت 

دیگری از ایده »وفاق«
مسعود پزشکیان در ساحتی دیگر نیز با انتصاب افرادی از 
قومیت ها و مذاهب در حوزه محلی و استانی ایده »وفاق« را 
دنبال کرد تا مثال نقضی باشد بر این نقد که رویکرد »وفاق« 
دولت را به تقسیم کیک قدرت بین افراد و جریان هایی که 
سال ها به تناوب در حاکمیت بوده اند، تقلیل می داد. انتخاب دو 
استاندار سنی در استان های سنی نشین کردستان و سیستان 
و بلوچستان برای اولین بار بعد از انقلاب، علاوه بر این که 
عملیاتی شدن سطح دیگری از تحقق مفهوم »وفاق« بود، 
به این قشر از جامعه نیز حس »دیده شدن« داد. ۲۸ شهریور 
از  فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت در جمع خبرنگاران 
انتخاب »آرش زره تن لهونی« از جوانان اهل تسنن به عنوان 
استاندار کردستان خبر داد. چند روز بعدازاین انتخاب بود که 
ماموستا عبدالسلام کریمی مشاور رئیس جمهور در امور اقوام 
و اقلیت های دینی و مذهبی با اشاره به حضور پررنگ زنان، 
اقوام و مذاهب در دولت چهاردهم، تصریح کرد: رویکرد 
خوبی نسبت به زنان و اقوام در این دولت شکل گرفته است 
و شاهد تحقق وفاق ملی هستیم. ۹ آبان نیز سخنگوی دولت 
در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران از انتخاب 
یک بلوچ اهل سنت به عنوان استاندار سیستان و بلوچستان 
خبر داد. او گفت: منصور بیجار یک بلوچ اهل سنت با رای 
هیات دولت به عنوان استاندار سیستان و بلوچستان انتخاب 
و  سیستان  استاندار  به عنوان  بیجار  منصور  انتخاب  شد. 
بلوچستان با استقبال مردم و شخصیت های این استان توأم 
مکی  مسجد  امام جمعه  عبدالحمید  مولوی  چنان که  شد، 
استاندار  معارفه  مراسم  در  اقدام  این  تأیید  در  نیز  زاهدان 
جدید این استان با اشاره به اینکه به کارگیری اقوام و مذاهب 
»رئیس جمهور  گفت:  می کند،  کم  را  فاصله ها  مختلف 
وعده ای به نفع کشور و ملت ایران داد و ما نیز برای وفای 
به عهد جهت برآورده ساختن این وعده ها قدم برمی داریم.« 

رئیس جمهور همچنین عبدالکریم حسین زاده نماینده اهل 
سنت مردم اشنویه و نقده را به سمت معاون رئیس جمهور 
در امور توسعه روستایی و مناطق محروم کشور منصوب 
بدنه  در  دیگر  مذاهب  از  افرادی  انتخاب  بر  علاوه  کرد. 
دولت، پزشکیان به اقوام مختلف ایرانی هم توجه داشت و 
سهمی از مدیریت ها نیز برای اقوام در نظر گرفت، تا آن جا 
که فردی با قومیت عرب را به استانداری خوزستان برگزید. 
سیدمحمدرضا موالی زاده، استاندار جدید خوزستان از قومیت 
عرب است. نگاهی به فرآیند انتصاب ها در دولت چهاردهم 
به خوبی مؤید آن است که پزشکیان با هدف کاستن از 
تنش  های سیاسی- اجتماعی با انتصاب های فراجناحی و 
استفاده از افرادی از قومیت ها و مذاهب در سطوح مختلف 
و بدنه دولت، به وعده ای که در این خصوص در ایام تبلیغات 
انتخابات داده بود عمل کرده است و به اذعان سیاسیون 
این  در  قبولی  قابل  نمره  می توان  منصف  تحلیل گران  و 

خصوص به او داد.
Á  وفاق، برای اینکه بیگانگان نگاه نامناسبی به

کشور ما نداشته باشند
پزشکیان اما ایده »وفاق« را نه فقط در چینش کارگزاران 
اتکایی  قابل  ایده  نیز  امور کشور  اداره  دولت که در نحوه 
می داند و چه بسا بر این عقیده است که در این شرایط تنها 
راهبردی که می تواند بهبود اوضاع کشور و پیشرفت امور را 
در پی داشته باشد همان راهبرد »وفاق« است. به همین 
اساتید و صاحب نظران  از  با جمعی  منظور در دیداری که 
همه  و  حاضر  صاحب نظران  از  نیز  داشت  جامعه شناسی 
کارشناسان کشور خواست، »اینکه چگونه عمل کنیم را به 
دولت پیشنهاد دهید و کمک کنید مشکلات را حل کنیم« و 
افزود: »من همچنان معتقدم بدون رسیدن به وفاق نمی شود 
در روند جامعه تغییر ایجاد کرد. ما اصلًا تغییر را برای وحدت و 
مشارکت همه و برقراری عدالت و حق و انصاف می خواهیم؛ 
ما وقتی حق مردم را به آنها بدهیم با ما وفاق خواهند کرد.« 
آنچه مسلم است اینکه اعتقاد پزشکیان به ایده »وفاق« تنها 
یک شعار تبلیغاتی باهدف جمع کردن رأی در ایام انتخابات 
نبوده و نیست و هر فرد منصفی با دنبال کردن مواضع او 
بی تردید تأیید می کنند که رئیس جمهور به این ایده از عمق 
جان باور دارد. از سویی نگاه منصفانه به اوضاع واحوال کشور 
و استقبال چهره ها و شخصیت ها از این ایده نیز مؤید آن 
است که این راهبرد می تواند در شرایط فعلی ایده راهگشایی 
باشد و همراهی و تأیید همه یا لااقل قریب به اتفاق افراد 
امید  ازاین رو  باشد.  با خود داشته  را  و جریان های سیاسی 
است رئیس جمهور باتکیه بر تعامل ایجاد شده در ماه های 
اخیر آن چنان که خود همواره بر آن تأکید کرده است به 

گره گشایی از کار فروبسته مردم اهتمام ورزد.

پزشکیان به وعده اش عمل کرد 

وفاق ملی؛ از ایده تا تحقق چیدمان جدید در سطح 
معاونان و مدیران کل استانداری 

اصفهان
گروه خبر: استاندار اصفهان طی احکامی جداگانه مدیران کل 
روابط عمومی و امور بانوان و خانواده اســتانداری و سرپرستان 
دفتر امور شهری و شوراهای استانداری، فرمانداری های بوئین 
میاندشت، نجف آباد، نایین، شاهین شهر و میمه را منصوب کرد. 
استاندار اصفهان طی احکامی جداگانه احسان مشگلانی را به 
سمت مشاور استاندار و مدیرکل روابط عمومی استانداری، مریم 
فاتحی زاده را به ســمت مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده 
اســتانداری و مسعود منتظری را به ســمت سرپرست دفتر 
امور شهری و شوراهای استانداری منصوب کرد. همچنین با 
حکم استاندار اصفهان، محمود درویشی به سمت سرپرستی 
فرمانداری شهرستان بوئین میاندشت، حمیدرضا محمدی به 
سمت سرپرستی فرمانداری ویژه شهرستان نجف آباد، محسن 
میرزابیگی به سمت سرپرســتی فرمانداری ویژه شهرستان 
نایین و ناصر اسدی به سمت سرپرستی فرمانداری شهرستان 

شاهین شهر و میمه منصوب شدند.

دفاع تمام قد نماینده اصفهان از 
توقف مازوت سوزی

نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس با دفاع از تصمیم 
دولت برای توقف مازوت سوزی گفت: دولت بهترین تصمیم را 
با توقف مازوت سوزی گرفت و هر فردی که بدون درنظرگرفتن 
شرایط صحبتی دیگری را مطرح کند، حرف سیاسی زده است.
مهدی طغیانی در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به تصمیم 
اخیر دولت مبنی بر توقف مازوت سوزی و به دنبال آن قطعی 
برنامه ریزی شــده برق، گفت: دراین رابطه،   بحث خالی بودن 
مخازن ســوخت نیروگاه ها یک موضوع فرعی است؛ اصلًا 
فرض کنید مخازن نیروگاه ها از سوخت گازوئیل، سوخت دوم 
و مایع و یا هر ســوخت دیگری پر است، اما در دو کیلومتری 
کلان شهری مثل اصفهان روزانه ۸ میلیون لیتر سوخت مایع 
ســوزانده و آلودگی آن را روی ســر مردم ریخته می شود که 
این کار انسانی نیســت. او افزود: در این راستا تصمیم دولت 
در توقف مازوت سوزی بهترین تصمیم است و هر فردی که 
بدون درنظرگرفتن این موضوعات صحبت  کند، حرف سیاسی 
می زند. نماینده اصفهان در مجلس با بیان اینکه در این موضوع 
اولویت اصلی مردم محیط زیست است، گفت: کسی که دچار 
سرطان و مریضی و بدبختی است، برایش مهم نیست که دو 
ســاعت برق نداشته باشد. بعد برخی بدون توجه به این موارد 
می خواهند همه چیز را سیاسی کنند. به زعم آن ها به این دلیل 
که برق در این دولت قطع شده، کار بدی انجام شده پس دولت 
دروغ می گوید. طغیانی درباره راهکار حل این مشــکل گفت: 
راهکار فعلی همین کاری است که دولت در پیش گرفته است؛ 
ما در کشور مشکل ناترازی برق و گاز داریم و باید متخصصین 
حوزه اقتصاد انرژی به دنبال حل آن باشــند. او مجدداً گفت: 
آیا مشکل با این کار حل می شــود که روزانه ۸ میلیون لیتر 
گازوئیل و مازوت و غیره سوزانده شود و ۶۰۰ تن گوگرد روی 
سر مردم بریزیم؟ طغیانی با اشــاره به اقدامات انجام شده در 
راســتای اجرای قانون مانع زدایی از توسعه صنعت برق گفت: 
در همین راستا فولاد مبارکه اصفهان نیروگاه خورشیدی ۶۰۰ 
مگاوات احداث کرده و پالایشگاه اصفهان قرارداد هزار مگاواتی 
بسته است؛ این ها یعنی اقدامات خوبی انجام شده است؛ اما نباید 
صورت مسئله را با این بحث های سیاسی پاک کرد که مخازن 
نیروگاه ها خالی بوده و دولت روغــن ریخته را خرج امامزاده 
کرده اســت که اگر هم این کار را کرده »دَمِ آن ها گرم« که 

محیط زیست و مردم را بیچاره نکردند.

تغییر صددرصدی مدیران 
کشور اشتباه است

امام جمعه اصفهان گفت: تغییــر صددرصدی مدیران در 
کشور کار اشتباه و خطرناکی است که با تغییر دولت ها انجام 
می شود، چرا که بر اساس مبانی دین، اسلام و انسانیت نباید 

مدیرانی که کارهای خوبی انجام داده اند، را تغییر داد.
به گزارش فارس، آیت الله ســید یوسف طباطبایی نژاد در 
دیــدار با وزیر آموزش وپرورش اظهار کــرد: آموزش افراد در 
جمهوری اسلامی باید دارای نقشه راه، هدفمند و برنامه ریزی 
شده باشد و از دوره ابتدایی تا پایان تحصیلات این موضوع در 
نظر گرفته شود. او افزود: اهمیت گزینش در آموزش وپرورش 
بالاتر گزینش قاضی است؛ لذا باید آموزش وپرورش در تربیت 
معلمان در دانشگاه فرهنگیان و استخدام نیروهای آموزشی 
دقت نظر بیشتری داشته باشد؛ چون این انتخاب و گزینش 
مستقیم با سرنوشت آینده فرزندان سرزمین ارتباط دارد، بنابراین 
ضروری است نظارت مستمر بر شرایط نیروهای استخدامی 
داشته باشــید. آیت الله طباطبایی نژاد گفت: آموزش وپرورش 
باید آدم بسازد و به هر طریقی برای انسان سازی قدم بردارد؛ 
البته این کار با استفاده از نیروهای آموزشی متعهد و نظارت 
همیشگی به دست خواهد آمد. امام جمعه اصفهان اضافه کرد: 
معلمان، انسان ساز هستند که دولت باید از نظر مادی هم به 
این قشر توجه ویژه ای داشته باشد. او با اشاره به تغییر دولت و 
رئیس جمهور ادامه داد: مدیران، لباس نیستند که بخواهیم آنها 
را با هر تغییری، عوض کنیم؛ درعین حال دولت باید تکلیف 
رفتن یا ماندن مدیران کنونی را دراســرع وقت مشخص کند 
تا آن ها از بلاتکلیفی خارج شــوند و کار مردم بر زمین نماند. 
طباطبایی نژاد اذعان داشت: تغییر صددرصدی مدیران در کشور 
کار اشتباه و خطرناکی است که با تغییر دولت ها انجام می شود، 
چرا که بر اساس مبانی دین، اسلام و انسانیت نباید مدیرانی 
که کارهای خوبی انجام داده اند، را تغییر داد. در ادامه جلســه 
علیرضا کاظمی، وزیر آموزش وپرورش بیان کرد: شکی نیست 
که نظام تعلیم وتربیت یک مجموعه فرادستگاهی تأمین کننده 
نیروی انسانی کل کشور است و مسیر توسعه جامعه نیز جز 
از طریق آموزش وپرورش نمی گذرد. او اظهار کرد: ریشه اغلب 
معضلات فرهنگی که امروز همه از آن نگران هستیم، ناشی از 
بی توجهی و کم توجهی به حوزه تعلیم وتربیت کشور و راهکار 
حل آن نیز در گرو توجه جدی به نظام آموزش وپرورش است. 

 

همه باید در کشور برای خلق ثروت تلاش کنیم
رئیـس مجلـس شـورای اسـلامی بـا تاکیـد بـر این 
کـه همـه باید تـلاش کنیم تا خلـق ثروت جدید داشـته 
باشـیم، گفـت: خلـق ثروت حتمـاً باید به سـمت عدالت، 

پیشـرفت، تولید و اشـتغال برود.
به گزارش صداوسـیما، محمدباقر قالیباف در همایش 
تأمیـن مالی تولیـد از بنـگاه داری به بنگاه سـازی، گفت: 
از  آزادسـازی سوسـنگرد اسـت کـه یکـی  امـروز، روز 
افتخـارات مـا و مصـداق فرمایـش امـام راحل اسـت که 
مـا می توانیم. سوسـنگرد در دشـت آزادگان در شـرایطی 
بسـیار خـاص و در زمانـی کـه هیـچ بـاوری نبـود، آزاد 
شـد. ایـن روز را بـه رزمنـدگان تبریـک می گویـم، چـرا 
کـه آنهـا جنگیدنـد، شـهید دادنـد و اقتصاد کشـاورزی را 
در آن شـرایط سـخت ادامـه دادنـد و مـا هـم بایـد ایـن 
توانایـی را بـه یاد داشـته باشـیم. رئیس مجلس شـورای 
اسـلامی بیـان کـرد بایـد همـه در کشـور بـرای خلـق 
ثـروت جدیـد تـوأم بـا ارزش آفرینی تلاش کنیـم و خلق 
ثروت باید در بسـتر عدالت، اشـتغال و پیشـرفت باشـد و 
تولیـد را محـور خود قـرار دهـد. او ادامه داد: هیچ شـکی 
نیسـت کـه نظـام بانکـی کشـور خلاصه یک بخشـی از 
اقتصـاد کلان کشـور اسـت. امـروز بانک هـای مـا ۹۲ 
درصـد در سـرمایه گذاری ها نقـش دارنـد و اگـر موضـوع 
سـرمایه گذاری خارجـی هـم حـل شـود و بـه گذشـته 
بازگـردد، سـهم آن ۶ تـا 7 درصـد اسـت. زمانـی کـه 
می گوئیـم وقتـی سـرمایه گذاری خارجـی بیایـد همـه 
مـا رو نجـات می دهـد، بایـد بگویـم کـه مـن مخالف با 
سـرمایه گذاری خارجی نیسـتم، بلکه طرف دار آن هستم، 
اما شـرط عقل این اسـت کـه اول موانعـی را که خودمان 

ایجـاد کردیـم، برداریـم. قالیبـاف تاکید کـرد: پس حتماً 
موضـوع بانک هـا موضوع بسـیار مهـم و کلیدی اسـت، 
بـه همین دلیل به نظـر من نظام بانکی هـم در موفقیت 
و هـم در عـدم موفقیـت پیشـتاز اسـت. این نقـش نظام 
بانکـی اسـت کـه به نظـر من بایـد بـه آن توجـه کنیم. 
البتـه بایـد موضـوع کسـری بودجـه را هـم موردتوجـه 
داشـته باشـیم، چـرا که بعضـاً دولت تکالیـف مالایطاقی 
را بـر بانک هـا تحمیـل می کنـد. رئیس مجلس شـورای 
اسـلامی متذکر شـد: در جلسـه اخیر که در شـورای عالی 
اقتصـاد بـود مـن در رابطـه بودجـه 1۴۰۴ و افزایـش 
هزینه هـا کـه بعضاً از محـل اوراق اسـت، صحبت کردم 
کـه حتمـاً یکـی از عامل هـای اختـلال در نظـام بانکی 

اسـت و هیـچ بحثـی هـم نیسـت، ولـی بپذیریـم خلـق 
پـول و نقدینگـی بی هـدف یـا بـدون کنتـرل در دسـت 
نظـام بانکـی نیز مشـکلات و مسـائل خـودش را دارد. او 
بـا بیـان اینکـه در مجلـس یازدهم گفتیـم کـه در حوزه 
اقتصـاد مـا حتماً بـه سـمت تحول خواهیم رفـت، اظهار 
کـرد: مجلس یازدهـم در وظیفه مجلـس و قانون گذاری 
نسـبت به گذشـته این تحول را بادقـت و باخرد جمعی و 
بـا جمع سـپاری انجـام داد و برای کار های بـه زمین مانده 
و کلیـدی تصمیـم گرفـت، البتـه ادعـای هـم نداریم که 
تصمیمـات مـا همگی درسـت و قطعـی اسـت. قالیباف 
بیـان کـرد: آمـاده هسـتیم جا هایی کـه در قانـون برنامه 
و در قانون هـای دائمـی اشـکال وجـود دارد، در کمتریـن 

زمـان ممکـن اصلاح کنیـم. بـرای مثال، مـا در مجلس 
یـک تصمیمـی دررابطه با یـک موضوع مالیاتـی گرفتیم 
و بعـد فهمیدیـم که اشـتباه کردیـم و در کمتـر از ۴5 روز 
آن قانـون را مجـدداً اصـلاح کردیـم. رئیـس مجلـس 
شـورای اسـلامی ادامه داد: البته باید قوانین اجرا شـود تا 
بعـد بفهمیـم اشـکال دارد یا خیر تـا آن را اصـلاح کنیم، 
نمی شـود کـه مـا باخـرد جمعـی قانـون بنویسـیم و بعد 
بگوییـم کـه ما ایـن را قبول نداریـم. او گفـت: به هرحال 
در قانـون بانـک مرکـزی ما بـه بانک مرکـزی به عنوان 
سیاسـت گذار اعـم از مدیریـت بانـک مرکـزی در حـوزه 
نهـادی تا بخش هـای مختلف، اقتـدار را بازگرداندیم. باید 
حـرف بانک مرکـزی در حوزه سیاسـت های پولـی برای 
بانـک، بنـگاه، بـازار و عمـوم مردم اعتبار داشـته باشـد و 
طبیعتـاً این سیاسـت گذاری در حوزه پولـی مخصوصاً در 
حـوزه نظارتی باید مؤثر باشـد. قالیباف دربـاره بنگاه داری 
و بنـگاه سـازی، گفـت: مـا بنگاه هـا را بـه سـه دسـته 
تقسـیم می کنیم کـه یک دسـته بنگاه هایی هسـتند که 
بعـد از تحـولات نظامـی، بانکـی و در دهـه ۶۰ بـه بعد و 
زمانـی کـه قانـون بانکداری بـدون ربا مطرح شـد، پیش 
آمدنـد. یـک بخش نیـز سـرمایه گذاری هایی بـود که در 
دهـه 7۰ در بانک هـا اتفـاق افتـاد، مثـلًا کاری که بانک 
سـپه در حـوزه فـولاد و مجموعـه امیـد انجـام داد. اینها 
نمونه هایـی از نـوع بنگاه سـازی ما در دهه 7۰ اسـت که 
واقعـاً الگو هـای موفقی اسـت و باید به آنهـا توجه کنیم. 
یک سـری بنگاه هـا هـم قهـری هسـتند و بـه مجموعه 
بانک هـا بـه دلایل مختلـف وارد شـدند کـه نمی خواهم 

بـه آن اشـاره کنم. 

مراقب مراکز نگهداری از 
حیوانات باشید!

ادامه از صفحه یک:  به گفته دیوید هنکوک، مدیر سابق 
و معمار تعدادی از باغ وحش ها در آمریکا و استرالیا، ادعای 
سبزشویی  جز  فریبی  باغ وحش ها  در  آموزش  و  حفاظت 
)GreenwashinG( نیست. به طورکلی این مراکز باهدف 

سرگرمی و کسب درآمد به وجود آمده اند.
میلیارد  هزار  کشفیات سه  به  بگذریم  که  جهانی  موارد  از 
تومانی تخلفات حیات وحش در سال 1۴۰۲ می رسیم که به 
گفته مدیرکل دفتر حیات وحش سازمان حفاظت محیط زیست 
در  است.  کشور  در  حوزه  این  تخلفات  فقط ٪۲۰  احتمالًا 
سال های گذشته همواره شاهد بوده ایم که حیوانات وحشی 
نظیر شیر که در محیط های شهری کشف می شوند ارتباطی با 

یکی از باغ وحش ها داشته اند.
ضعف یا نبود مراکز درمان و بازپروری حیات وحش باعث 
شده حیوانات وحشی کشف شده از متخلفان یا حیات وحش 
آسیب دیده به جای درمان و بازگشت به طبیعت به باغ وحش یا 
باغ پرندگان منتقل شوند، رفتن همانا و آنجا ماندن همان. نفوذ 
باع وحش داران و کوتاهی سازمان در بروز این معضل بی تأثیر 

نبوده است.
این تصویر کلی وضعیت مراکز نگهداری از حیوانات در سراسر 
جهان نشان می دهد هرکجا این مراکز وجود دارند باید با 
وسواس و دقت خاصی تحت نظارت و مراقبت قرار گیرند، 
هم مراقب تخلفات بود و هم مراقب حیوانات دربند. شرایط 
بسیار بد این مراکز که به طور مشخص می توان به محل 
نگهداری اشاره کرد در کنار مشکلات تغذیه ای و بهداشتی 
شاید کمترین رنج حیوانات در این مراکز باشد. تقریباً هیچ 
باغ وحشی در ایران وجود ندارد که برخی از حیوانات آن به 
زوکوزیس )Zoochosis( یا روان پریشی حیوانات باغ وحش 
مبتلا نباشند. رفتارهای تکراری و عصبی، دور خود چرخیدن، 
راه رفتن در یک محدوده خاص برخی از نمونه های این مشکل 
است که در اثر شرایط بد این مراکز به وجود می آید. تکثیر 
حیوانات و مشخص نشدن سرنوشت حیوانات تازه به دنیا آمده، 
مرگ ناگهانی و مشخص نشدن دلیل مرگ حیوانات در کنار 
مفقودشدن حیوانات، برخی دیگر از مشکلات معمول این 
مراکز است. مشخص نبودن منشأ تأمین حیوان، وجود حیوانات 
در خطر انقراض و تحت معاهده سایتس )ciTes( به ویژه 
در باغ پرندگان و آکواریوم روی دیگری از تخلفات این مراکز 
است. مجموعه این موارد باعث شده حامیان حقوق حیوانات 
در سراسر جهان خواهان تعطیلی و جایگزینی این مراکز با 
نقاهتگاه حیوانات وحشی باشند که امکان بازگشت به طبیعت 
را ندارند.سرکار خانم شاکری، برای حفاظت از حیات وحش 
و سرمایه های طبیعی لازم است نظارت سخت گیرانه ای بر 
مراکز نگهداری از حیوانات داشته باشید. مانع از تکثیر حیوانات 
شوید، زادوولد حیوانات دربند در شرایطی که شانسی برای 
بازگشت به طبیعت ندارند مساوی ست با رنج و حبس ابدی 
حیوانات جدید و شاید واردشدن به فرایند تجارت حیات وحش. 
از کمک نیروهای دلسوز مردمی و کارشناسان مستقل برای 
بهبود شرایط و نظارت بر این اماکن بهره ببرید. این مراکز را 
موظف به شفاف سازی در خصوص گونه های موجود، ورودی 
و خروجی کنید. اجازه ندهید حیوانی از طبیعت کشور صید و 
به این مراکز منتقل شود. مرکز بازپروری و تیمار حیات وحش  
اصفهان که متأسفانه در ماه های اخیر خبرهای خوبی از آن 
شنیده نشده را تکمیل کنید و اجازه ندهید حیوانات وحشی که 
امکان برگشت به طبیعت دارند از بین بروند. حیوانات مراکز 
نگهداری از حیوانات بی پناه ترین حیوانات هستند، نه حیوان 
خانگی هستند که سرپرستی داشته باشند و نه حیوان وحشی 
در زیستگاه های محیط زیست هستند که از حمایت های قانونی 

برخوردار باشند. پناهشان باشید، مراقبشان باشید.
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